
 

 

 

 
 

 

 

 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 29 Ιουλίου 2020 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς :  

- Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων  

- Υγείας 

- Εσωτερικών 

- Μεταναστευτικής Πολιτικής  

- Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

 

Θέμα: Αγωνία για την εξεύρεση εργατών γης για τη συγκομιδή της ελιάς στη Χαλκι-

δική  

 

 Η ελιά αποτελεί ένα από τα πιο δυναμικά αγροτικά προϊόντα της Χαλκιδικής, με ι-

σχυρό εξαγωγικό χαρακτήρα και με διαρκώς αυξανόμενη διείσδυση σε αγορές του εξωτερι-

κού, είτε ως μεταποιημένη πράσινη ελιά, είτε ως λάδι υψηλότατης ποιότητας και διατροφικής 

αξίας. Η συγκομιδή της ελιάς Χαλκιδικής κάθε Φθινόπωρο απαιτεί χιλιάδες εργατικά χέρια, 

τα οποία εξασφαλίζονται μέσω μετακλήσεων εποχικών εργατών γης, κυρίως από τη Βαλ-

κανική κι ιδιαίτερα από την Αλβανία και τη Βουλγαρία.  

 Φέτος, με τα μέτρα για την ανάσχεση του κορονοϊού να βρίσκονται σε ισχύ, οι καλ-

λιεργητές της ελιάς της Χαλκιδικής είναι εξαιρετικά ανήσυχοι, σε σχέση με το πώς θα κατα-

φέρουν να εξασφαλίσουν εργάτες γης για την παραγωγή τους. Με δεδομένο ότι τα επιδη-

μιολογικά δεδομένα από τα Βαλκάνια δεν βελτιώνονται και λαμβάνοντας υπόψη τους υγειο-

νομικούς περιορισμούς που ισχύουν στα οδικά σύνορα, η μετάκληση χιλιάδων εργατών γης 

στη Χαλκιδική παραμένει ένας γρίφος και σε ό,τι αφορά την παραγωγική διαδικασία, αλλά 

και σε ό,τι αφορά τα ζητήματα προστασίας της δημόσιας υγείας.  
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Επειδή η συγκομιδή της ελιάς αποτελεί κρίσιμη περίοδο για τον αγροτικό κόσμο της περιο-

χής.  

 

Επειδή απαιτούνται χιλιάδες εργάτες γης για να διασφαλίσουν την συγκομιδή κάθε χρόνο. 

 

Επειδή οι χώρες προέλευσης των συγκεκριμένων εργατών είναι χώρες της Βαλκανικής οι 

οποίες σήμερα δοκιμάζονται από τον κορωνοϊό.  

 

Επειδή δεν υπάρχει ένα σαφές πλαίσιο ασφαλών μετακλήσεων εργατών γης μέχρι σήμερα.  

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί:  

 

- Έχουν προχωρήσει σε προετοιμασίες, ώστε να καταστεί εφικτή η μετάκληση εργατών γης 

στη Χαλκιδική για τη συγκομιδή της ελιάς; 

- Υπάρχουν έτοιμα υγειονομικά πρωτόκολλα, ώστε να γνωρίζουν οι παραγωγοί τι πρέπει 

να κάνουν;  

- Υπάρχει συντονισμός ανάμεσα στα Υπουργεία, ώστε να μπορέσει η συγκομιδή της ελιάς 

να προχωρήσει με ασφάλεια; Θα φροντίσετε ώστε να καλυφθούν οι ανάγκες από εργατικό 

δυναμικό -Ελλήνων και πολιτών τρίτων χωρών- που διαμένει ήδη στη χώρα; 

 
Οι ερωτώντες βουλευτές  

 

Μάλαμα Κυριακή 

Ψυχογιός Γεώργιος 




